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BRM.0002.5.2019 

Protokół Nr V/19 
z V sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 27 marca 2019 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  
w godz.15:00 do 15:30.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 

      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Radca Prawny    - Teresa  Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
    

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  okresie    
    między sesjami.  
5. Sprawozdania z działalności w 2018 roku: 
     1/ placówek oświatowo – wychowawczych Druk 1 
     2/ Ryńskiego Centrum Kultury Druk 2 
     3/ Biblioteki Publicznej Druk 3 
     4/ Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Druk 4 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą 
Warmińsko  
    - Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań zleconych  z zakresu  
    administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Druk 5 
7. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i od   
    nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. Druk 6 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi   
    Giżyckiemu. Druk 7 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 8                                 
10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
11. Zamknięcie posiedzenia.                           
 
Ad.1.Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej. 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – złożyła gratulacje nowo wybranym 
sołtysom.  
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – odczytała pismo mieszkańca Rynu 
Pana S. Dąbrowskiego następującej treści: „ Wnoszę o uczczenie na Sesji Rady Miejskiej chwilą 
ciszy pamięć Marioli Frej zmarłej 4 lutego 2019r. Pracowała przez wiele lat, jako lekarz w Ośrodku 
Zdrowia w Rynie. Obok pracy zawodowej angażowała się w życie publiczne naszej miejsko-
wiejskiej Gminy Ryn . W kadencji 1998-2002 była wybierana i pełniła funkcję radnej w Radzie 
Miejskiej w Rynie.” 
 
Rada Miejska w Rynie uczciła minutą ciszy pamięć zmarłej Pani Marioli Frej. 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  poinformował, że Pan A. Mieczkowski złożył rezygnację z 
pełnienia funkcji Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej w Rynie w związku z objęciem mandatu 
radnego w Radzie Miejskiej w Rynie.  
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  podziękował mu za wieloletnią pracę na stanowisku Prezesa OSP 
w Rynie podczas, której wykazał się ogromnym zaangażowaniem w pracę na rzecz mieszkańców 
Gminy Ryn.  
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła prawomocność obrad. W 
sesji uczestniczyło 12 radnych. Nieobecni: Pan J. Brant, Pan K. Cybul, Pan K. Jarosz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  wniósł o rozszerzenie porządku obrad o po punkcie 4: 
punktu: „5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między 
sesjami.” 
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie powyższy 
wniosek. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, , NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta 
Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, 
Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (3) 
Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – przypomniała, że sesje są 
transmitowane na żywo za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk w związku z tym  
wszyscy biorący udział w sesji udzielają swojego wizerunku. 
Przypomniała radnym, że do 30 kwietnia należy złożyć oświadczenia majątkowe według stanu na 
31 grudnia 2018r. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – 
poddała pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół  został przyjęty jednogłośnie, w obecności 12 
radnych.  

Wyniki głosowania 
ZA: 12,  PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta 
Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, 
Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (3) 
Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Krzysztof Zdzisław Jarosz 
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Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w  
          okresie między sesjami. 
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej: 
 
1/ odczytała rezygnację Pana A. Mieczkowskiego z pełnienia z funkcji prezesa Zarządu Miejsko-  
   Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych w Rynie i Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej  
   w Rynie – pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
 
2/ poinformowała o rozstrzygnięciu nadzorczym:  

a) NR PN.4131.104.2019 WOJEWODY WARMIŃSKO-MAZURSKIEGO  
z dnia 26 lutego 2019 r. stwierdzającym nieważność uchwały Nr III/32/19 Rady Miejskiej w 
Rynie z dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie zasad udzielania bonifikat od rocznej opłaty 
przekształceniowej oraz opłaty jednorazowej w części dotyczącej § 2 

         -  załącznik nr 3  do niniejszego protokółu 
 

b) NR PN.4131.116.2019 WOJEWODY WARMIŃSKO-MAZURSKIEGO z dnia 8 marca 2019r. 
         stwierdzającym nieważność uchwały Nr III/36/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 stycznia   
         2019 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Ryn   
         w części obejmującej działkę ewidencyjną o nr geodezyjnym 31/19 w części dotyczącej § 2   
         ust. 1 pkt 11, § 8 pkt 1, § 12 ust. 7.  

   -  załącznik nr 4  do niniejszego protokółu 
 

c)  NR PN.4131.117.2019 WOJEWODY WARMIŃSKO-MAZURSKIEGO z dnia 8 marca 2019 r.  
 stwierdzającym nieważność załącznika do uchwały Nr III/39/19 Rady Miejskiej w Rynie z 
dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych 
składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw w części 
dotyczącej § 5 ust. 1, § 8 ust. 3, § 13 ust. 1 i ust. 2, § 14 ust. 2, § 17 ust. 2, § 19 ust. 3, § 21. 

         załącznik nr 5  do niniejszego protokółu 
 
Ad.5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ 28 lutego – została podpisana umowa na budowę sali widowiskowej przy Regionalnym Parku 
Edukacji, Kultury i Turystyki 
2/ 4 marca – w Mazurskim Związku Gospodarki Odpadami odbyło się spotkanie burmistrzów, 
wójtów w sprawie zasad przystąpienia nowych gmin do związki  
3/ 6 i 7 marca – odbyło się spotkanie w sprawie zmiany oświetlenia ulicznego na oświetlenie LED 
4/ 13 marca – odbył spotkanie z Kierownikiem Centrum Promocji, Informacji, Turystyki w Giżycku 
na temat przystąpienia Gminy Ryn do promocji ; Gmina Ryn jest w powiecie jedyną gmina, która  
nie promuje się razem z tym centrum 
5/ 15 marca – odbyło się spotkanie dotyczące tego, w jakim kierunku ma iść szlak fortyfikacyjny, 
obronny  
6/ 16 marca – uczestniczył w rocznych zebraniach straży pożarnej w Sterławkach i w Rynie 
7/ 18 marca  - uczestniczył w rocznym zebraniu Banku Spółdzielczego w Rynie 
8/ 18 marca -  uczestniczył w spotkaniu Nadleśnictwa Giżycko w sprawie zaległego podatku w 
kwocie ponad 600 000 zł 
9/ 20 marca – odbyło się spotkanie z sołtysami 
10/ 21 marca – uczestniczył w gali : „ Najlepszy z najlepszych.” 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przypomniał, że na poprzedniej sesji jeden z mieszkańców 
skarżył się na działanie ośrodka zdrowia w Rynie , na to że nie chciano mu pobrać krwi i itp.  
Burmistrz poinformował, że wyjaśniał tą sprawę i okazało się, że ten Pan nie jest pacjentem tego 
ośrodka. 
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Ad.6. Sprawozdania z działalności w 2018 roku: 
 
1) placówek oświatowo – wychowawczych Druk 1 
 
Zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
2) Ryńskiego Centrum Kultury Druk 2 
 
Zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
3) Biblioteki Publicznej Druk 3 
 
Zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
4) Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Druk 4 
 
Zapytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą   
         Warmińsko - Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań    
         zleconych z zakresu administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i    
         cmentarzy wojennych. Druk 5 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że uchwala w sprawie zawarcia porozumienia z 
wojewoda jest podejmowana co roku. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko - 
Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Ryn prowadzenia zadań  zleconych z zakresu 
administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i  cmentarzy wojennych. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała został podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr V/46/19 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta 
Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, 
Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (3) 
Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Krzysztof Zdzisław Jarosz 
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Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i   
        od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za    
        inkaso. Druk 6 ze zmianą 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – wniósł autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na 
skreśleniu w § 2 p.pkt.14 w związku ze złożeniem przez sołtysa rezygnacji z pełnienia tej funkcji.. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w 
drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za  inkaso. Druk 6 ze zmianą. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała został podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr V/47/19 stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta 
Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, 
Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (3) 
Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej   
         Powiatowi Giżyckiemu. Druk 7 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że pieniądze na ten są już w budżecie 
zabezpieczone, ale musi być jeszcze zgoda na podpisanie porozumienia na dofinansowanie 
remontów dróg powiatowych : Skop- Monetki,  Rudówka – Szymonka i chodnik w Starej Rudówce.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała został podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr V/48/19 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta 
Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, 
Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (3) 
Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Krzysztof Zdzisław Jarosz 
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Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 8 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
  
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że w zmianach budżetu jest też dofinansowanie w 
wysokości 10 000 zł zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Giżycku. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała został podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych. 
Uchwała Nr V/49/19 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta 
Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, 
Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (3) 
Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
 
Ad.11 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
 
Pani A. Miłek – sołtys Sołectwa Jeziorko – zapytała o zmianę funduszu sołeckiego Jeziorko. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że wniesienie jej na tą sesję było niemożliwe. 
 
Pani A. Miłek – sołtys Sołectwa Jeziorko – zwróciła się z zapytaniem do radnych , ilu z nich jest ze 
wsi i kto jest z tego dumny i co radni wiedzą na temat swoich sołectw. 
 
Pani T. Dąbrowska - radca prawny – pouczyła, że wszelkie zapytania , interpelacje należy wnosić 
w formie pisemnej. 
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – dodała, że wszelkie informacje 
dotyczące składania zapytań, wniosków zawarte są w Statucie Gminy. 
 
Pani A. Miłek – sołtys Sołectwa Jeziorko – zapytała, czy nie dostanie odpowiedzi, jak wygląda plan 
zagospodarowania przestrzennego. 
 
Pani J. Kołakowska - Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – odpowiedziała, że w tej sprawie 
należy złożyć pismo do biura rady.  
 
Z okazji  zbliżających się Świąt Wielkanocnych Pani  Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej złożyła 
wszystkim świąteczne życzenia. 
 
Do życzeń przyłączył się Pan J. Filipek – Burmistrz MiG. 
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Ad.12 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad V sesji Rady Miejskiej w Rynie Wiceprzewodnicząca 
Rady Miejskiej zamknęła obrady. 
 
                                                                                 

                                                                              Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Rynie 

Protokółowała:                                                                      Jolanta Kołakowska 

Bożena Dybała                                                                            

 
  
  
 


